
 

 

 

 
 

Besvarelse af spørgsmål nr. 239 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 25. januar 2006 
 

Spørgsmål 239: 
”Vil det være muligt en gang for alle at give tilladelse til anvendelse af væv 

fra hjernesamlingen til forskningsprojekter, der er godkendt efter de danske 

regler for forskning, og vil en sådan generel godkendelse samtidig give 

adgang til samlingen fra udenlandske forskningsprojekter?” 

 
Svar: 
Der henvises til besvarelsen af spørgsmål 238. 

 

Det vil således ikke være muligt én gang for alle at give tilladelse til forsk-

ningsmæssig anvendelse af væv fra hjernesamlingen. Hvert enkelt projekt 

– dansk eller udenlandsk – skal forelægges den regionale komité, der kon-

kret i hvert enkelt tilfælde må afgøre, om indhentelse af samtykke kan und-

lades, jf. komitélovens § 16, stk. 3. 
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